
Labdien, Ĝoti cienītās kolēăes un godātie kolēăi no visas Latvijas un 
ārvalstīm! MīĜie mūsu draugi un atbalstītāji! 

Es Ĝoti atvainojos, ka veselība man neĜauj piedalīties LBB jubilejas 
kongresā. Esmu pārliecināts, ka tas būs nozīmīgs nebūt 
ne tikai ar apaĜo skaitli – 10. Vispirms es apsveicu ar 
plašo divu dienu programmu, daudzām ārvalstu 
speciālistu prezentācijām, plašu citu nozaru speciālistu 
aktīvu līdzdalību un, ja nekĜūdos, pirmo plakātu sesiju 
LBB kongresu vēsturē.  

 
Taču vēl zīmīgāki man šėiet atslēgas vārdi, kurus var atrast 

programmā:  
- brīva piekĜuve zināšanām; 
- radošās industrijas; 
- nacionālā identitāte digitālā vidē; 
- bibliotēku aizstāvība; 
- rosinošas, pārsteidzošas un stiprinošas bibliotēkas; 
- stiprs bibliotēku NVO segments; 
- inovācijas un  
- kā saka anglo-amerikāĦi „last, but not least” – Bibliotēka kā 

konkurētspējas akadēmija. 
 
Nav jau tā, ka par šo visu nebūtu runāts iepriekšējos forumos, 
bet tik plaši un reizē tik fokusēti gan laikam pirmo reizi. 
 
Man Ĝoti patīk citēt Deboru Džeikobs, kura par savu lolojumu – 
jauno Sietlas publisko bibliotēku saka: „Centrālā bibliotēka jau ir 
kĜuvusi par ikonu žurnālos, reklāmā un Sietlas attīstībā kopumā, 
tās fotogrāfijas publicētas visdažādākajos rakursos.. Bibliotēka ir 
devusi Sietlai savu ieguldījumu lepnuma un identitātes nozīmē kā 
tālredzīgai domāšanai un lieliskai vietai, kur dzīvot, strādāt un 
nodarboties ar biznesu.” Un tomēr: „visupirms Sietlas Publiskajai 
bibliotēkai ir jāturpina būt lieliskai (great) bibliotēkai.”  
 
Pirms es novēlu veiksmīgu kongresu LBB, visiem klātesošajiem, 
gribētu izmantot iespēju publiski pateikt lielu paldies Annai 
MauliĦai par darbu, kurš ilgus gadus bija saistīts arī ar biedrības 
vadīšanu. Novēlu Silvijai Tretjakovai un viĦas domubiedrenēm un 
biedriem turpināt veiksmīgi iesāktās lietas.  
 
Novēlu mums prasmi ilglaicīgai izaugsmei gūt no grūtajiem 

laikiem tik pat daudz, cik tas izdevās no labajiem gadiem! 


